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Referat af landsdelsmøde i FDF Landsdel 8 
 
Mandag d. 6. februar 2023 kl. 19-21.30 
Mødet blev afholdt i Ballerup Sognegård, Præstevænget 2A, 2750 Ballerup 
 
Repræsenterede kredse: FDF F 8 Søkreds, FDF F 5 Mariendal, FDF Sundby, 
FDF Tårnby, FDF K 26 Husum, FDF K 5, FDF Skovlunde, FDF Nivå, FDF Må-
løv. 
Derudover deltog landsdelsledelsen, ungdomsrepræsentanterne, Jesper 
Kejlhof (landsdelsleder i landsdel 7), Sofie Larsen (hovedbestyrelsens kon-
taktperson fra landsdelen) og Theresa Sønderskov Schaltz (forbundsse-
kretær). 

 
 
Referat 

1. Valg af dirigent for landsdelsmødet 
Jesper Kejlhof, landsdelsleder i landsdel 7, blev valgt. 

 

2. Valg af referent for landsdelsmødet 
Theresa Sønderskov Schaltz, forbundssekretær, blev valgt.  

 

3. Beslutning om, hvorvidt man kan stille op som kandidat på selve-
landsdelsmødet 

Dette blev godkendt. 

 

4. Orientering om landsdelsledelsens arbejde og hvad der er sket i 
landsdelen i den forgange periode. Denne tages til efterretning af 
landsdelsmødet 

Landsdelsleder Anne Kirstine Kjemtrup berettede om det forgangne år i 
landsdel 8. Hun nævnte bl.a. det styrkede samarbejde i mange netværk i 
kraft af landslejren, den meget store tilslutning til landsdelens fælles-
transpoort til Seniorfestivalen og landsdelens nye puslinge-tumlingeud-
valg, som så dagens lys i 2022.  

Den fulde beretning kan findes som bilag på landsdelens hjemmeside. 

Beretningen blev taget til efterretning. 

 

5. Fremlæggelse af regnskab fra landsdelsledelsen til godkendelse 
Transporten til Seniorfestival har givet et stort overskud pga. et meget 
stort deltagerantal. Dette var ikke intentionen og overskuddet ’overføres’ 
derfor til samme post i 2023, så deltagerprisen kan sættes lavere. 

L8 og O!O har haft flere udgifter end budgetteret pga. øgede udgifter til 
mad og brænde. 

Puslinge-tumlingedagen havde en udgift til hytteleje, som ikke kunne re-
funderes på trods af aflysningen. 

Fokus Bornholm-posten er blevet brugt for første gang i adskillige år – 
det er dejligt. 
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Rettelse: Passiver i alt nederst i balancen skal rettes til 314.199 kr. 

Regnskabet blev godkendt med ovenstående rettelse. 

 

 
6. Debat i mindre grupper om FDFs udviklingsmål, som kan give ret-

ning for den nyvalgte landsdelsledelses fokusområder. 
FDFs tre udviklingsmål for perioden er Flere kredse, Engagerede voksne, 
og Flere puslinge. Målet om flere FDF-kredse blev behandlet ved, at Peter 
Salomonsen, som er initiativtager til at starte en kreds i Ørestad i Køben-
havn, fortalte om sit forløb og erfaringer indtil videre med dette initiativ.  
De første børnemøder afholdes i foråret 2023. 

Peter fortalte om lokalområdet, de eksisterende fritidstilbud og det gode 
samarbejde med den lokale kirke, som både vil stille lokaler og lidt øko-
nomi til rådighed. 

Målgruppen er ikke Familie-FDF, men lidt ældre børn på 6-12 år.  

Peter fortalte om arbejdet med at finde andre voksne, som har lyst til at 
være med til at starte kredsen op. Peter har koblet sig på et eksisterende 
koncept i kirken og forsøger ad den vej få voksne i tale. Han arbejder også 
med at inddrage voksne ud fra deres profession, så den lokale cykelhand-
ler fx kan lave et cykelmøde. Læringen er, at ansigt til ansigt-rekruttering 
og god tålmodighed er vejen frem. 

Der er god opbakning fra landsforbundet i forhold til organisering og PR, 
blandt andet. 

Der blev spurgt ind til, hvordan samarbejdet med kirken nærmere skal 
bygges op, bl.a. i forhold til økonomisk støtte. 

 

Efter indlægget om kredsstart delte deltagerne sig op i to grupper efter 
interesse og arbejdede med dels puslinge og dels voksne som emne. Først 
gav deltagerne input til og kvalificerede, hvordan landsdelen i den kom-
mende periode kan arbejde med disse to udviklingsmål og derefter var der 
erfaringsudveksling og inspiration på tværs af kredse i forhold til, hvordan 
kredsene selv kan arbejde med disse to emner. 

 

7. Forslag fra kredse og landsdelsledelse 
a. Landsdelsledelsen foreslår, at der fortsat afholdes lands-

delsmøde årligt med valg til landsdelsledelsen 
Landsmødet 2022 vedtog, at der kun skal holdes landsdelsmøde i ulige år. 
Dog kan landsdelsmødet vælge også at holde et valgmøde i lige år. Dette 
ønsker landsdelsledelsen for at sikre kontinuiteten i landsdelsledelsen, så 
halvdelen af medlemmerne er på valg hvert år. 

Forslaget blev vedtaget. 

 

8. Fremlæggelse af budget for perioden frem til næste landsdelsmøde 
til godkendelse 

Landsdelsledelsen har for overskuelighedens skyld fjernet de arrange-
menter og budgetposter, som ikke bliver anvendt. 
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Der er foreslået en ny budgetlinje, hvor der afsættes midler til nye arran-
gementer, så der fortsat er økonomi til at tænke nyt i den kommende pe-
riode. 

Der er foreslået kontingentfrihed til landsdelen i 2023 for at nedbringe 
egenkapitalen, som er unødig stor.  

Der er foreslået en 2% inflationsikring hvert år for at følge trit med pris-
stigningerne generelt i samfundet. 

Rettelse: Udgiften til transport til Seniorfestival skal være 42.000 kr. + de 
godt 13.000 kr. fra overskuddet fra 2022. Denne rettelse skal også træde i 
kraft i det endelige resultat. 

Landsdelen skal sammen med landsdel 7 købe et O!O-varelager, som 
55Nord skal af med.  

Budgettet for 2023-2024 blev godkendt med ovenstående rettelse. 

 

9. Præsentation af kandidater 
a. Pernille Kjær Hendriksen, FDF Buddinge, Sorgenfri netværk 

 

Medlemmer, som ikke er på valg i år: 

• Anne Kirstine Kjemtrup Martin, Vestvoldens netværk 
• Rikke Bendix-Pedersen, Harrestrup netværk 
• Rasmus Nabe-Nielsen, kasserer 

 

10. Valg til landsdelsledelsen 
Pernille Kjær Hendriksen, FDF Buddinge, Sorgenfri netværk blev valgt. 

Landsdelsledelsen for 2023 består dermed af: 

• Anne Kirstine Kjemtrup Martin, Vestvoldens netværk, landsdelsle-
der 

• Rikke Bendix-Pedersen, Harrestrup netværk 
• Pernille Kjær Hendriksen, Sorgenfri netværk 
• Rasmus Nabe-Nielsen, kasserer 

 

Amager, Frederiksberg og Kalvebod-Fælled netværk er ikke repræsenteret. 
Der er mulighed for at indsupplere i løbet af perioden, så man er meget 
velkommen til at melde sig.  

David Lentz vil gerne være kontaktperson til Frederiksberg netværk. 

 

11. Valg af en intern revisor samt en stedfortræder for denne 
Michael Woer og Thomas Holmslykke har begge stillet sig til rådighed for 
at tage et år mere. 

Begge blev valgt uden modkandidater. 
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12. Eventuelt 
Ungdomsrepræsentanterne i landsdelen vælges på L8 og de seniorer, som 
ikke deltager, har i praksis ikke mulighed for hverken at stille op eller 
stemme. Kender nogen en god teknisk løsning? 

Der bliver spurgt til, om det overhovedet må foregå online jf. FDFs ved-
tægter – det må det gerne, da der ikke er bestemmelser omkring dette i 
vedtægterne. 

Der blev gjort reklame for det kommende Sille og Sigurd-arrangement i 
landsdelen. Der er allerede god opbakning med tilmelding fra flere kredse. 

Jakob fra FDF F5 Mariendal vil gerne være med til at lave uddannelse for 
voksne i landsdelen om førstehjælp. Helst en hverdagsaften. Sofie Larsen 
anbefalede at lade sig inspirere af landsdel 1, hvor der holdes Lederud-
dannelsesaften med 75-120 ledere hver gang. 

FDF Måløv har et arrangement i støbeskeen for hele Harrestrup-netvær-
ket. Konceptet er et weekendarrangement med planlægningstid i egen 
kreds og fælles inspiration og uddannelsestid på tværs af alle deltagende 
kredse. 

Der blev ytret ønske om klatrekurser i landsdelen. 

Det blev også nævnt, at man eventuelt kan lade sig inspirere af det tidli-
gere koncept Kom Omkring, som både rummede fælles inspirationsoplæg 
og uddannelse i grupper. På en hverdagsaften. 

Det vigtigste for at sikre en kultur for deltagelse er kontinuitet i konceptet 
– altså altid den samme ramme og struktur. 

 

Mødet sluttede kl. 21.07. 

 

 

 

 


